
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 9. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 113 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 

 

Spørgsmål nr. 113:  

”Hvad er den sundhedsfaglige begrundelse for, at det er kvadratmeter og ikke kubik-

meter, der er afgørende for afstandskrav, når virus er luftbåren.” 

 

Svar: 

Sundhedsstyrelsen har under hele Covid-19-epidemien udgivet faglige anbefalinger til 

forebyggelse af smittespredning med ny coronavirus, hvor afstandsanbefalingerne op-

gøres i meter i forhold til den afstand, det anbefales, at den enkelte holder til personer 

i eget hjem og i det offentlige rum. Sundhedsstyrelsen vurderer løbende, om der er 

behov for revidering af afstandsanbefalingen. 

Der er samtidigt, i en række bekendtgørelser vedrørende brug af lokaler, fastsat krav 

om bestemte arealer for lokalerne. Arealkravene er opgjort i kvadratmeter, ikke i ku-

bikmeter. Reglerne om arealkrav har bl.a. til formål at understøtte overholdelse af 

anbefalingerne om afstand i de omfattede lokaler, fx. butikker og andre lignende ste-

der.  

 

Sundhedsstyrelsen supplerer i øvrigt styrelsens anbefalinger til afstand med råd om 

hyppig udluftning, ventilation mm. i situationer, hvor der kan være øget risiko for drå-

besmitte. 
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